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 Bestyrelsesmødet  
Tirsdag 1/11 2022 fra kl. 17.30-20.00  

  
Deltagere:  Gerda Madsen, Mie Thulesen, Finn Etzerodt, Henning Holm Sørensen, Jesper B Andersen, 

Susanne Salling, Jeanet Vandling, Heinz Lorenzen, Marianne Larsen, Helle Rainey (ref.) 
Fraværende: Jesper Smith, Katrine Graversen 
 
1. URK v/Furkan Altintas – præsentation samt tæt samarbejde fremadrettet 
  
Furkan er Forperson i URK, han er 26 år og har været en del af Røde Kors i 3 år. Rekruttering er også for URK et 
issue, der gør, at de er meget begrænsede i forhold til aktiviteter. Til daglig har URK sin gang i Odense, men de 
har et tæt samarbejde med sekretariatet i Kbh., desuden tæt dialog med Odense Kommune og Boligsocialt Hus. 
Økonomisk finansieres de af virksomhedsdonationer og §18- midler.  
 
URK består bl.a. af 4 bestyrelsesmedlemmer, 5 personer i HR (ansøgninger, hjemmeside, stillingsopslag, + 1. 
samtale med ansøgere) og 4 personer (PR og foredrag på skoler) samt rundt regnet 115 frivillige fordelt på 
aktiviteterne. Kæmpe stopklods har været corona, så de første 2 år er brugt på at løbe alt i gang, men der er lys 
forude.  Alderen på de frivillige er typisk 18-25 og brugerne 4-25. 
 
Aktiviteter i URK: 
Hospitalscaféerne i samarbejde med OUH-bestyrelsen 
• Café Lærken 
• Café Svanen (Lego donerede klodser til en MR-skanner for at vise børnene, at det er ufarligt at blive skannet)  
• Café Ællingen  
• Krisecentrets Børnecafé (også kendt som Spilopperne)  
• Enhed for uledsagede unge fra Eritrea (EFUU) - UDFASES 
 
Lektiehjælp = speciale 
• Personlig Lektiehjælp 1-1 – 20 familier på venteliste 
• Påskeløkkens Lektiecafé – brætspil, filmaften m.v. 
• Fyrreparkens Lektiecafé, kun tirsdage 
• Stærmosegårdens Lektiecafé – afventer frivillige (start kl. 14.00) 
o Søbysøgård fængsel, aktivitet under opstart. Fjernundervisning 1:1 med indsatte. Venskab og mentorforløb 

 
Generelt er det nuværende samarbejde mellem RKO og URK minimalt. Det har bestået af opsætning af blå/gule 
bånd i Kongens Have, Landsindsamling og kurser med forplejning. URK vil gerne have et tættere samarbejde 
med RKO, men hvordan? 
 
RKO vil gerne styrke yngre mennesker samt unge, der er i mistrivsel. Fx 1:1, men også i grupper (ung til ung), 
mandeklub for unge, café for unge, strikkeklub, madklub, filmaften osv. Støtten fra RKO kunne være finansiel 
støtte samt udlån af lokaler (LH Vej og Fjordsgade). 
 
Konklusion:  
 Største forhindring = unge frivillige (børn har brug for tryghed = samme frivillige over længere tid) 
 RKO inviterer til opfølgningsmøde i det nye år 
 
2. Godkendelse af referat fra bestyrelsesmødet 4/10 2022  
 Godkendt (rettelser: 25% devaluering i Malawi og Mariannes deltagelse i uddeling af julehjælp 10/12 er 

tilføjet i referatet i filsystemet) 
 
Information 
 
3. Nyt fra formanden   
• Forslag om cykeltræning som aktivitet – oplæring af udlændinge der ikke kan cykle 
• Besøg hos RK Hovedstaden  
• Julehjælp status – der kan nu søges via hjemmesiden 
• Rengøring status 
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• Mandecafé åbnet i Munkemose (Mandehjørnet) – for mænd, der har svært ved at komme afsted (overvej 
også denne til dem, der står på venteliste til besøgstjenesten) 

• Webshop (forudbestilling ting afhentes i butikkerne), fx prøv i Bellinge 
• Mangel på frivillige i Sorteringen  
 
Konklusion: 
 Afslag ift. cykeltræning grundet manglende ressourcer 
 Hovedstaden besøges 19/11 
 Julehjælp (Helle sender info til Mie samt 3 x AL for Ukraine) 
 Rengøring udsættes til næste møde 
 Sortering – forsøg åbent hus, butikkerne stille med frivillige (Rie), spørg ukrainere (Heinz og Finn), spørg 

kvindenetværk (Mie). Overvej ensomme unge på sigt samt nødløsning med tøj fra Horsens og akut løsning, 
at bestyrelsen sorterer 

 
Drøftelse 

4. Årsmøde i aktiviteterne, opfølgning fra AL-møde 27/10, hvor Anette Blynel holdt oplæg om hendes 
baggrund, politiske arbejde og virke i Regionsrådet Syddanmark. Desuden blev RKO fildelingssystemet og 
alkoholpolitik også gennemgået på mødet. 
 

Konklusion:  
 Alkoholpolitikken blev godkendt 
 Årsmøder afvejes fra aktivitet til aktivitet (generelt sparsomt fremmøde til aktiviteter udover det 

forventede) 
 

5. Budgetgennemgang (pr. 1/10) 
• Øvrige støtteprojekter (pkt. 4 i budget) indeholder bl.a. RKO donation på kr. 100.000,- Malawi + 250.000,- 

kr. til Pakistan 
• Gavekort til julehjælp - beløbet skal rettes fra kr. 50.000 til 75.000 
• Butikkerne er dags dato nået over 6 millioner kr. i omsætning 
• Førstehjælp går over budget 
• Forbrug for sociale aktiviteter er nedjusteret 
• Uforudsete udgifter fx = opgradering el/strøm 
• Internationale støtteprojekter ligger et par hundredetusind over estimat 
• Opjusterede indtægter betyder opjustering af beløb til LK, dvs. estimeret 1.6 + godt 1 mio.  
• Overvej større events for de frivillige (standupper + god mad) – RKO som det bedste sted at være frivillig 

6. Opstart af RK butik i Bogense – Skal RKO hjælpe?  
 
RKO er blevet bedt om at hjælpe med etablering af en butik i Bogense (selvbetjeningsbutik med mobilepay og 
overvågning). Som udgangspunkt som ’fødselshjælp’, ikke til driftsopgaver, dog skal vi muligvis stå for regnskab. 
Tøj leveres fra Horsens, og vi skal ikke levere frivillige, men fungere som sparringspartner og tage et månedligt 
møde med dem, der starter butikken op. 
 
Konklusion: 
 Hvis vi skal stå for ledelse og administration, så skal vi tjene på butikken 
 Henning og Jesper BA tager opstartsmøde med Jakob – opfølgning på næste møde 
 Oplæg fra Jakob sendes til bestyrelsen (Gerda) 
 
7. Nytårskur 11/1 2023 – årets frivillige (indstillet af frivillige)   
 
Forslag om at udnævne årets frivillige. Indstillingen skal komme fra de frivillige, fx pr. aktivitet. Hvis mange 
potentielle, kan der nedsættes en jury til at træffe den endelige beslutning (skal ikke være bestyrelsen). 
Problematikken om at fremhæve 1 fremfor andre diskuteres. Årsnålene motiverer, men vil et sådant tiltag være 
motiverende eller demotiverende. 
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Konklusion: 
• Størstedelen af bestyrelsen stemmer imod forslaget 
 
Beslutning 

8. Aflevering af kontanter i bank  
 
Baggrund: 
Danske Bank har reduceret serviceniveauet for indlevering af mønter, og deres mønttæller giver ofte store 
problemer, hvilket igen giver afstemningsmæssige udfordringer i forhold til regnskabet på ugentlig basis. 
Desuden er der et sikkerhedsissue i, at man som privatperson skal fragte store kontantbeløb rundt. 
  
Konklusion: 
• Afhentning af mønter fortsætter iht. nuværende procedurer 
• Mønttæller indkøbes til kr. 4.000,- 
• Loomis hyres til afhentning af mønter på månedsbasis = årlig udgift på ca. 14.000,00 kr. 

9. Strøm- og elforbrug  
• Gennemgang og optimering af strøm- og elforbrug i RKO 

Konklusion: 
Udgift på kr. 157.843,75 til optimering af strøm og el godkendes. Udgiften dækker LH Vej, Østerbro, Fjordsgade 
og Bellinge. Beløb for Kildemosevej udestår, men forhåndsgodkendes (forudsat at disse udgifter svarer til og er 
sammenlignelige med udgifterne for de øvrige matrikler) 

10. Selvbetjeningsbutik (Dalum)  
• Fotos for fine lokaler på Faaborgvej fremvises, opsigelse 6 mdr. og kr. 7.500,- i leje. Overvej også ledigt 

lokale i Dalumcentret eller butik på SDU 
 
Konklusion: 
 Endelig beslutning udskydes til efter besøg til Aabenraa 15/11 2022 
 
11. Datoer for bestyrelsesmøder + generalforsamling 2023 
 
Konklusion: 
 Bestyrelsesmøder afholdes i 2023 hver 1. tirsdag i måneden 
 Generalforsamling er sat til 28/2 kl. 17.00 med spisning 
 Årshjul sendes til bestyrelsen 
 
Eventuelt 
• Ny sundhedsklinik på Mageløs 12 starter op i december 
• Tur til Landskontoret 4/11 – 39 frivillige 
• 1 chaufførmøde afholdt – opfølgning 10 min. på næste bestyrelsesmøde 
• Fremover bliver det måske ikke et krav, at alle foreninger i Seniorhuset skal stille med en repræsentant i 

Seniorhusets bestyrelse. Dette accepteres af bestyrelsen i RKO 
• Trussel for genbrug i 2023 = tøjaffald skal sorteres pr. husstand 

 

Dato: Referent: 

 
 
 
 
 

Helle Rainey 

 


